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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit üzen a Kormány a napelemkárosultaknak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
A Kormány 2021-ben elindította  az RRF-6.2.1 „Lakossági napelemes rendszerek támogatása és
fűtési rendszerek elektrifikálása napelemes rendszerekkel kombinálva” című pályázatot. A lakosság
100%-os állami támogatással juthatott napelemes rendszerekhez önmagában vagy elektromos fűtési
rendszerrel kombinálva. A pályázatokat az ÉMI Építésügyi Minőségellenőrző Innovációs Nonprofit
Kft. kezeli, a szakmai felügyeletet a Nemzetgazdasági Minisztérium látja el.
 
Az ÉMI nehézkesen, késve vagy egyáltalán nem utalja el az előlegeket és a teljes támogatásokat a
kivitelező  vállalatoknak.  A teljes  támogatást  még  jóformán  senki  nem kapta  meg.  Emiatt  sok
érintett vállalat csődközeli helyzetbe került. Van olyan cég, ami a pénzügyi nehézségek miatt nem
tudja elvégezni a napelemek telepítését a nyertes pályázóknak. Sajtóhírek szerint legalább két cég
kb. ezer ügyfele nem jutott napelemes rendszerhez annak ellenére, hogy a pályázaton nyertek és a
pályázat indulása óta bekövetkezett áremelkedés miatt több százezer Ft-os előleget is átutaltak a
kivitelező cégeknek. Az egyik ilyen problémás vállalat a Traditional Solutions Kft., amelynek 330
ügyfele  pályázott  sikeresen,  de csak 68 pályázóhoz szállították ki  a  napelemeket,  és körülbelül
kétharmaduk esetében szerelték fel azokat.
 
2023.  január  12-én  a  Kormányinfón  Gulyás  Gergely  elismerte,  hogy  a  Kormány  teljesítménye
„szánalmas  és  borzalmas”  a  napelemes  pályázat  ügyében.  A miniszter  elismerte,  hogy  a  hiba
egyértelműen az állam oldalán van, és elnézést kért a lassú kifizetésekért.
 
A nyertes, de teljesítés nélküli pályázóknak sürgős megoldásra van szüksége, mert áprilisban lejár a
megvalósításra kapott határidő, sőt van köztük olyan is, aki már ki is futott ebből.
 
 



Tisztelt Miniszter Úr!
 
A probléma hány céget és hány nyertes pályázót érint?
 
Mit üzen a Kormány a napelemkárosultaknak, mit tanácsol nekik?
 
Mit tesz a Kormány a helyzet rendezése érdekében?
 
Miért ilyen lassú a támogatások kifizetése, mikor kaphatják meg a teljes támogatást a kivitelező 
vállalatok?
 
Mikor történhet meg a napelemes rendszerek telepítése a károsultaknak?
 
Hány nyertes pályázó van összesen és mennyi  támogatást  biztosít  nekik a Kormány a pályázat
keretében?
 
 
Előre is köszönöm a válaszát!
 
Keresztes László Lóránt
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